
 

 

 

Børne- og Undervisningsministeriet 

3. september 2024 

Sagsnr.: 24/27377  

Børne- og Undervisningsudvalget 

Christiansborg 

Svar på alm. del – spørgsmål 351 

I brev af 23. august 2024 har udvalget efter ønske fra Peter Juel-Jensen 

(V) stillet mig følgende spørgsmål: 

Alm. del – spørgsmål 351: 

Der er en søgning på 30,2 pct. til EUD på Campus Bornholm, men der er 

stadigvæk brug for at flere unge tager sin erhvervsuddannelse på Born-

holm, hvor børnetallet falder og der er et overskud af praktikpladser. Et 

Skolehjem på Bornholm er afgørende for at sikre både et Campus og ele-

ver nok til det bornholmske erhvervsliv. Et skolehjem på Bornholm vil 

sikre, at man som forældre trygt kan sende sit barn til Bornholm for at 

tage sin uddannelse, og det har været på tegnebrættet gennem flere år, 

men der mangler afklaring om tilladelse til etablering af skolehjemmet og 

medfølgende økonomi. Vil ministeren oplyse, hvornår Campus Bornholm 

kan forvente tilladelse til etableringen af et skolehjem, og en medføl-

gende økonomi, der sikrer, at det kan lade sig gøre? 

Svar: 

Regeringen er generelt optaget af at have et udbud af stærke ungdoms-

uddannelser i hele landet, så alle unge kan tilbydes undervisning af høj 

kvalitet.  

Angående etablering af et skolehjem på Campus Bornholm kan jeg op-

lyse, at ministeriet har modtaget en ansøgning fra Campus Bornholm 

herom. Ansøgningen er under behandling i Styrelsen for Undervisning og 

Kvalitet i øjeblikket, hvorfor jeg på nuværende tidspunkt ikke kan svare 

på, om, og i givet fald hvornår, der kan gives tilladelse til etablering af 

skolehjem på Campus Bornholm. Så snart ansøgningen er færdigbehand-

let, vil Campus Bornholm modtage et svar på ansøgningen. 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

Mattias Tesfaye 

Offentligt
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